
 

Protokoll Ålands Skärgårdsnämnds möte 1/2023 

Tidpunkt Onsdagen den 19.04.2023 kl.12:00  
 
Plats  Landskapsregeringens mötesrum Bogskär samt teams  
  
Kallade  
  

Näringsminister Fredrik Karlström, ordförande   
Roger Höglund, Finansminister   
Christian Wikström, Infrastrukturminister   
Jörgen Gustafsson, Brändö   
Marja Tuomola, Brändö   
Patrik Fellman, Föglö  
Gun-Britt Gullbrandsson, Föglö   
Satu Numminen, Kumlinge   Deltog på distans 
Lenny Karlsson, Kumlinge   Deltog på distans 
Madelene Ahlgren-Fagerström, Kökar   
Johannes Jansson, Kökar  (var inte där) 
Björn Rönnlöf, Sottunga   
Lotta Bäcksbacka-Karlsson, Sottunga   
Matilda Erikson, Vårdö Deltog på distans 
Anders Englund, Vårdö   

   
Övriga:  
  

Egil Mattson, KD Brändö   Deltog på distans 
Niklas Eriksson, KD Föglö   

Niklas Oriander, KD Kumlinge    
Kennet Lundström, KS Sottunga 
Niclas Karlsson, KD Kökar   Deltog på distans   
Erik Brunström-Granesäter, KD Vårdö    
Susanne Strand, Ålands Landskapsregering    
Bodil Regårdh, Ålands Landskapsregering    
Henna-Mari Koski, Vikarierande verksamhetsledare, Företagsam Skärgård 
John Wrede, ordförande för Företagsam Skärgård rf Deltog på distans 



 

  

1. Mötets öppnande 

Ordföranden öppnade mötet kl 12.05 

 

2. Föregående protokoll 3/2022 

Protokollet från föregående möte den 23.03.2022 godkändes. 

 

3. Aktuellt från Skärgården 

Mötet inleddes med hälsningar från Skärgårdskommunerna.  

Brändö: Ådan är snart igång och förväntas generera intäkter för kommunen under 2022. 

Kumlinge: Kommunen har genomfört bobarhetsprojektet. Kommunen är inte nöjd med upphandlingen av 
Mergus och anser att man borde ha haft större inflytande. Ombyggnaden av färjfästet fortskrider. 

Sottunga: Sottunga har också deltagit i bobarhetsprojektet. Kommunen har positiva ekonomiska resultat 
med högre skatteintäkter än tidigare år. Arbetet med att bygga ett nytt tillfälligt färjfäste pågår, vilket har 
genererat bra intäkter med tanke på arbetskraftsbehovet. För närvarande finns det 9 barn som 
undervisas hemma i kommunen, och totalt 15 barn bor i kommunen. Av dessa ska ett barn börja skolan 
snart. Det finns inga lediga lägenheter för närvarande, men en lärare har nyligen anställts till skolan. 
Sottunga meddelar att de har återgått till ett normalt samhälle. 

Kökar: Ekonomiska utmaningar konstateras för kommunen. Arbetet med att rädda projektet LocalRes 
fortsätter, och förhoppningen är att det ska vara klart innan sommaren. Det finns behov av större färjor än 
normalt och utmaningar med att hitta bostäder och säkra finansiering för byggnadsprojekt. 

Vårdö: Vårdö ser positivt på framtiden och följer budgeten, även om det förekommer underskott, vilket 
utgör en utmaning. Det har varit en mycket positiv befolkningsökning med rekordmånga nyfödda barn, 
samtidigt som det även har varit många äldre som har avlidit. Skolan och daghemmet fungerar bra och 
har tillräcklig kapacitet. 

4. Ålands Landskapsregerings hälsningar till Skärgården. 

Ordförande förstår Kumlinges kritik och synvinkel gällande upphandlingen av Mergus. Upphandlingen var 
dock baserad på samma underlag som förra gången trafiken upphandlades och Mergus uppfyllde 
kriterierna och var billigast. Ordförande informerade om aktuella ärenden som regeringen arbetar med så 
som skattegränsen, nya finska regeringsprogrammet och turismstrategin. 

  



 

 

5. Välja observatör till nästa SANK styrelse 

John Wrede informerade om at than suttit cirka 10 år som observatör för landskapet. Han anser att det är 
viktigt att Åland representeras av någon. Han konstaterar samtidigt att den som väljs behöver kunna 
finska eftersom mötena enbart går på finska.  

Beslut togs att utse John Wrede att fortsätta som observatör och Airi Pettersson som ersättare.   

6. Bobarhetsprojekt – Hur bobara är vi? 

Bobarhetscoachen Satu Numminen informerade om projektet ”Hur bobara är vi?” som avslutades den 
31.03.2023. 

Rappoterna I sin helhet finns att läsa på Företagsam Skärgård hemsida samt Kumlinge kommun 
hemsida.  

Fråga: Har personer boende på Kumlinge upplevt arbetet som givande?  

Svar: Det var inte svårt att hitta personer till grupperna dock hade kommunens tjänstemän varierande 
möjlighet att delta i arbetet. Detta varierade mellan kommunerna. Kommuninvånare tyckte att det var 
väldigt intressant och givande. En stor fördelen är att invånarna involveras och arbetar med de frågor de 
är intresserade och engagerade av. Kommunen hade totalt höga bobarhetspoäng.  

Avslutningsvis konstaterades att Företagsam Skärgård är beredd att driva liknande projekt på de övriga 
kommunerna som ännu inte gjort motsvarande projekt om finansierings kan ordnas. 

Lantrådet Veronica Thörnroos deltar i mötet mellan klocka 13.05 – 13:20  
Hon hälsar ifrån lagtinget som bäst pågår. Allmän diskussion hölls om skattegränsen, skärgården i 
allmänhet och det ryska konsulatet 

7. Taxitillstånd i skärgården 

Allmän diskussion hölls om behovet av att revidera och modernisera reglerna gällande taxitillstånden.  

8. Nya reglementet för Skärgårdsnämnden 

Ett utkast till nytt reglemente för Skärgårdsnämnden har utarbetats (bilaga 1) mellan alla berörda parter 
och den enda öppna frågan att besluta om är när det skall träda I kraft. Eftersom en ny nämnd tillsätts 
vartannat år och det är val i höst beslöts att föreslå för landskapsregeringen att reglementet skall träda I 
kraft vid årskiftet och en ny nämnd tillsätts efter det. 

9. Arbetet med turismstrategi 

Diskussion hölls om den nu gällande turismstrategin samt information gällande arbetet med den nya 
färdplanen för hållbar turism och nämnden framhöll vikten av: 



- Bokningsbarhet på färjorna 
- Arbeta vidare med Ålands ringväg   
- Ålandstrafikens digitalisering måste prioriteras 
- Inte bara använda skärgården som vackra bilder utan möjliggöra att det går att ta sig dit 

10. Tandvård i skärgården 

Ordförande informerade om att tandvårdsvagnen är på väg två veckor ut I skärgården inom kort och 
säkerställt för flera år framöver sålunda konstateras att ärendet är slutbehandlat 

11. Ärenden rörande skärgården 

 Företagsam skärgårds verksamhetsledare informerade om ärenden gällande: 

- Webbsidan archipelago.ax 

Påminnelse om att marknadsföra tjänster på archipelago.ax.  

- Strategisk koordination för djupare påverkan. Eventuellt starta en skärgårdens riksförbund. 

Ingenting nytt ang ärendet. 

12. Övriga ärenden 

Påminnelse om Visit Ålands vårmöte imorgon. Valberedning har meddelat att Johanna Delfs från Föglö 
ställer upp till Visit Ålands styrelse. 

Önskemål om att någon tjänsteman ifrån infrastruktursavdelningen skulle delta på nästa möte, ordförande 
lovade att så skulle ske. 

13. Mötets avslutande, nästa möte  

 
Vecka 36-37, datumet bestäms senare 

http://archipelago.ax/
http://archipelago.ax/

